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KHALL 13.2.2023
KVALT 20.2.2023

    VUODEN 2022 LOPUSSA VIREILLÄ OLEVAT VALTUUSTOALOITTEET SEKÄ NIIDEN JOHDOSTA SUORITETUISTA TOIMENPITEET

Aloitteen
tekijät/ajankohta

Aloitteen sisältö Käsittely/toimenpiteet

1.
23.10.2017
Kokoomuksen
valtuustoryhmä

Valtuustoaloite
Längelmävedelle
rakennettavasta
venelaiturista

Käsittely/toimenpiteet

Khall 13.11.2017 § 336:
Kaupunginhallitus päätti toimimittaa aloitteen tekniikka ja ympäristöpalvelukeskukselle valmisteltavaksi ja
pyytää aloitteen johdosta esityksen 31.3.2018 mennessä.

Tekninen ltk 20.3.2018 § 21:
Kaupungilla on Karpinlahden, Venehjoen ja Tähtiniemen venesatamat, jotka on annettu vuokrasopimuk-
sella Längelmäveden Veneilijät ry:n ylläpidettäviksi.

Kaupungilla on Koppalan venesatama ja Vettenrannan veneranta, jotka on annettu vuokrasopimuksella
Eräjärven Urheilijat ry:n ylläpidettäviksi.

Säynäniemen leirintäalue on vuokrattu yrittäjälle ja yrittäjä on rakentanut vierasvenelaiturin.

Eräjärven Urheilijat ry on rakentanut Rönniin veneilijöille laitureita ja palveluita veneilijöitä varten.

Hiedan entisellä saha-alueella sijaitsee yksityinen venesatama.

Tampereen kaupunkiseudun kuntien infrapalveluiden toimesta on käynnistynyt satamaverkon seudullista
kehittämistä koskeva toimintamalliselvitys.

Valtuustoaloitteen tekijät edellyttävät, että lähelle asemanseutua ja keskustan palveluja tulisi rakentaa
venesatama.

Kaupungin strateginen yleiskaavan laadinta on käynnistynyt ja osana yleiskaavan laadintaa on tarkoitus
tarkastella Hiedan aluetta.

Venesataman sijoittuminen Hiedan alueelle voidaan selvittää osana strategista yleiskaavaa.

Tekninen lautakunta päätti esittää kaupunginhallitukselle valtuustoaloitteen johdosta, että Hiedan alueen
soveltuvuutta venesatamalle tulisi tarkastella strategisen yleiskaavan laadinnan yhteydessä.
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Khall 26.3.2018 § 88:
Kaupunginhallitus päätti:
1. merkitä tiedoksi edellä mainitun teknisen lautakunnan selvityksen aloitteen johdosta.
2. todeta Hiedan alueen soveltuvuutta venesatamalle tarkastellaan strategisen yleiskaavan laadinnan
yhteydessä.
3. todeta että aloitteen käsittely on kesken ja että asiaan palataan, kun Hiedan aluetta koskeva selvitys
valmistuu, tavoiteaikataulu on vuoden 2018 aikana.

Tekninen lautakunta käsittelee valtuustoaloitetta kokouksessaan 16.2.2023.

Valtuustoaloitteen käsittely on kesken.

2.
30.11.2020
allekirjoittaneet
valtuutetut (3)

Valtuustoaloite Oriveden
koirille puisto ja
uintipaikat

Käsittely/toimenpiteet

Khall 14.12.2020 § 291:
Kaupunginhallitus päätti lähettää valtuustoaloitteen tekniselle lautakunnalle kaavoituspäällikölle
valmisteltavaksi siten, että valmistelu toimitetaan kaupunginhallitukselle 30.4.2021 mennessä.

Tekninen ltk 25.3.2021 § 31:
Kunnat ovat rakentaneet koirille omia uimapaikkoja, sillä yleisillä uimapaikoilla ei koirien uiminen ole
sallittua.

Koirien uimapaikat ovat yleisiä alueita, joissa koirat joudutaan pitämään kytkettyinä myös niiden uidessa,
ellei aluetta ole aidattu.
Koirien uimapaikat tulisi olla hiekkapohjaisia, koska mutapohjaisessa rannassa koiran turkki likaantuu ja
muta kulkeutuu helposti koirien mukana uinnin jälkeen kotiin.

Koirien uimapaikan lähellä tulee olla autojen pysäköintialue koirien saattajia varten. Alueella tulee olla
säännöllisesti tyhjennettävät roska-astiat sekä koirien kakoille ja muille roskille.

Orivedellä kaupungin omilla ranta-alueilla on kaksi mahdollisesti koirien uimapaikoiksi soveltuvaa paikkaa.
Toinen on Kirkkolahden Tähtiniemen puoleisella rannalla ja toinen on Hiedassa.

Kirkkolahden Tähtiniemen puoleisella rannalla on asemakaavassa osoitettu ohjeellinen uimapaikka, mikä
soveltuisi pienimittakaavaiseen koirien uimiseen. Tämä paikka nojautuisi autojen pysäköinnissä
Kirkkolahden matonpesupaikan ja Kirkkolahden uimarannan pysäköintialueisiin.

Hiedasta kaupunki on ostamassa valtiolta maata, jossa olisi nykyistä Hiedan uimarantaa parempi paikka
ihmisten uimiseen. Nykyinen Hiedan uimaranta sopisi tällöin koirien uimiseen. Hiedassa on olemassa
autojen pysäköintiin soveltuva alue.
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Mikäli koirien uimapaikkaa ei tarvitse aidata, muodostuisi perustamiskustannuksiksi alustavasti arvioiden
2000 euroa, sisältäen tarvittavat opasteet ja roska-astiat. Vuosittainen alueen ylläpitokustannus olisi arvion
mukaan samansuuruinen.

Koirien uimapaikkojen hoitovastuun voisi ottaa liikuntapalvelut, koska he ylläpitävät muitakin uimapaikkoja.

Koirapuistoaloitetta on tekninen lautakunta käsitellyt kokouksessaan 12.12.2019.

Jotta koirapuisto ei aiheuttaisi häiriötä lähialueen asukkaille, tulisi koirapuiston etäisyyden olla noin 100
metriä lähimmästä asutuksesta. Koirien haukunta ja ajoneuvoliikenne koirapuistoon saattaa häiritä lähellä
asuvia henkilöitä.

Oriveden keskustan alueella ei ole laajoja puistoalueita, joihin koirapuiston voisi sijoittaa. Mikäli mahdollinen
koirapuisto halutaan asemakaava-alueelle, tulee sen sijainti ratkaista asemakaavoituksella.

Koirapuiston rakentamiskustannukset vaihtelevat suuresti riippuen mm. koirapuiston koosta, pysäköinti-
alueen tarpeesta, mahdollisesta alueen salaojitustarpeesta, alueen kaivu- ja täyttötöistä sekä alueen
valaistuksen ja varusteiden rakentamistarpeista. Koirapuiston rakentamiskustannukset ovat vaihdelleet
40 000–150 000 euroa. Koirapuiston ylläpitokustannukset ovat noin 2 500–6 000 euroa vuodessa.

Koirapuiston rakentamisesta pitäisi kaupunginvaltuuston tehdä ensin periaatepäätös ja tämän jälkeen
käynnistää tarvittavat suunnitelmien laatimiset.

Tekninen lautakunta päätti 25.3.2021 palauttaa asian valmisteluun.

Tekninen lautakunta 27.10.2021 § 99:
Tekniikka- ja ympäristöpalvelukeskus selvitti yhdessä kaavoituspäällikön kanssa mahdollisia
paikkoja, johon koirapuisto voitaisiin rakentaa ja mitään erityisen hyvää paikkaa ei ole löytynyt. Niin kuin jo
aiemmin asiaa käsiteltäessä on selvinnyt, koirapuiston rakentaminen vaatii monen asian tutkimista ja
erityisesti koirapuiston ja uintipaikan yhdistäminen samalle alueelle on varsin hankalaa.
Eräs varteenotettava paikka voisi olla VT 9:n pohjoispuolella, kaupungin omistamalla viheralueella.
Alue on jo nyt kunnan puistopuolen hoitama alue ja tästä kohteesta on keskusteltu maanrakennuspuolen ja
puistopuolen kanssa.

Mihin tahansa koirapuisto mahdollisesti rakennetaan, se vaatii määrärahoja ja aiemmin on arvioitu, että
rakentaminen maksaisi 40.000-150.000 € + vuotuiset ylläpitokulut.

Tekninen lautakunta päätti palauttaa asian uudelleen valmisteluun, sillä esitetty kaupungin puistoalue ei ole
kaavoituksellisesti sopiva koirapuistoa varten.

Tekninen lautakunta 24.3.2022 § 21:

Oriveden kaupungin tekniikka- ja ympäristöpalvelukeskus on jatkanut selvittelyä koirapuistohankkeen
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rakentamisesta Oriveden kaupungin omistamalle maa-alueelle. Yksi varteenotettava paikka on tullut näissä
selvittelyissä esille ja se on Lehtimäen alueella sijaitseva Oriveden kaupungin omistama alue, jossa on
sekä tasaista viheraluetta että varsin isohkoa puustoa. Koirapuistoalue on merkitty karttaliitteeseen, johon
on merkitty itse puistoalue sekä pysäköintipaikka alueen käyttäjille.

Koirapuistoalueen rakentaminen vaatii ainakin alueen aitaamisen mahdollisesti kahdeksi eri osaksi, kulku-
ja huoltoporttien teon, puuston osittaisen kaadon ja pysäköintialueen teon.

Koirien uintipaikkaa ei pystytä näillä järjestelyillä toteuttamaan.

Tekninen lautakunta päätti
1. Asia palautetaan valmisteluun, sillä esitetty puistoalue ei ole paras mahdollinen ja hanketta edesauttava
koirapuistoalueeksi.
2. että tekniikka- ja ympäristöpalvelukeskus järjestää koirapuiston sijainnista kyselyn kuntalaisille yhdessä
tiedottajan kanssa.
3. antaa kaupunginpuutarhurille tehtäväksi kyselyyn perustuen miettiä paikkaa koirapuistolle.
4. että asia tuodaan teknisen lautakunnan käsittelyyn lisävalmistelujen jälkeen.

Tekninen lautakunta 22.6.2022 § 48:

Oriveden kaupungin tekniikka- ja ympäristöpalvelukeskus on tehnyt yhdessä kaupungin tiedottajan kanssa
kyselyn koirapuiston paikasta ja toteuttamisesta. Kyselyyn tuli kaiken kaikkiaan 41 kpl vastausta ja
yhteenveto vastauksista liitteenä.

Kyselyssä sai ottaa kantaa siihen, tulisiko koirapuistopaikka olla keskustan alueella vaiko keskustan
ulkopuolella ja koirapuistoa varten tarvittava pysäköintialue lähellä koirapuistoa vaiko kauempana siitä.
Vain yhdellä kyselyyn vastanneella oli mahdollisesti sellainen paikka, johon koirapuisto voisi soveltua,
mutta muut vastaajat totesivat, ettei paikkaa heiltä löydy.

Koirapuiston paikalle esitetyistä joistain kohteista on kartta mukana yhteenvetoliitteessä. Jotkut esitetyistä
kohteista olivat myös sellaisia, että niitä oli jo aiemmin esitetty koirapuistopaikaksi, mutta varsinaista
koirapuistopaikkaa ei näistä ollut löydetty.

Esitetyistä koirapuistopaikoista parhaiten soveltuvia käyttöön ovat nro 7 ja nro 9. Kummankaan lähellä ei
tosin ole eläinten uittoon tarkoitettua rantaa ja pysäköintimahdollisuudet ovat rajalliset. Kohde nro 7
sijaitsee KOY Kotikoivun omistamalla maa-alueella ja kohteen nro 9 pohja on varsin haasteellinen eikä
alueella ole paljon puustoa.

Tekninen lautakunta päätti esittää valtuustoaloitteen johdosta kaupunginhallitukselle ja kaupungin-
valtuustolle:

1) että koirapuiston paikaksi valitaan kaupungin omistama puistoalue Laitamon alueella (karttaliite nro 11)
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2) että vuoden 2023 talousarvion investointiosaan varataan koirapuiston rakentamista varten määräraha,
joka tarkentuu vuoden 2023 talousarviota laadittaessa.

Khall 30.1.2023 § 23:
Teknisen lautakunnan aloitteen käsittelyä koskevan päätöksen uutisoinnin jälkeen muutama kuntalainen
aseman seudulta on ollut yhteydessä koirapuiston rakentamisesta ja keskusteluissa ovat vastustaneet
esitettyä paikkaa.

Kaupungille on tullut myös kaksi kirjallista kannanottoa koirapuiston paikasta. Kirjelmissä vastustetaan
teknisen lautakunnan ehdottamaa paikka, joka on asutuksen keskellä ja saattaisi näin aiheuttaa häiriöitä
mm. koirien haukkumisen ja liikenteen lisääntymisen myötä. Kirjelmässä esitetään myös parempana
paikkana harkittavaksi Taiston talon ja matonpesupaikan välistä aluetta. Toisessa kannanotossa
korostetaan, että esitetyn koirapuiston läheisyydessä ei ole pysäköintipaikkaa.

Todetaan, että Oriveden kaupungin alueella Hirsilässä on Oriveden Seudun Koirakerho ry:n hallinnoima
alue vastaavaa toimintaa varten, joten kaupungin alueelle perustettavasta uudesta koirapuistosta ei saada
merkittävää lisähyötyä.

Kaupunginhallituksen päätös:
1.Kaupunginhallitus totesi teknisten ja ympäristöpalvelujen valmistelleen asiaa monipuolisesti,
2.Kaupunginhallitus esittää valtuustolle, että se toteaa, ettei koirapuiston ja koirien uintipaikan
järjestämiseen kaikkien osapuolten hyväksymää soveltuvaa paikkaa ole löydetty, ja
3.totesi aloitteen loppuun käsitellyksi.

Kvalt 20.2.2023:

3.
22.3.2021
Kokoomuksen
valtuustoryhmä

Valtuustoaloite:
Suunnittelukilpailu
Oriveden aseman alueen
kehittämisen
vauhdittamiseksi

Käsittely/toimenpiteet

Khall 12.4.2021 § 97:
Kaupunginhallitus päättää toimittaa aloitteen johtoryhmälle valmisteltavaksi ja pyytää aloitteen johdosta
ehdotuksen 31.10.2021 mennessä.

Khall 13.2.2023 §:
Asemanseudun kehittäminen on vahvasti esillä Oriveden elinvoimaohjelmassa ja vuoden 2022 aikana on
tehty seuraavia toimenpiteitä:
- Ramboll Finland Oy:n suunnitelma Oriveden asemanseudun kehittämisestä valmistui alkuvuodesta ja
esiteltiin valtuuston iltakoulussa 25.1.2022.
- Elinvoimajaosto keskusteli kokouksessaan 20.4.2022 vaihtoehdoista asemanseudun suunnittelukilpailun
toteuttamiseksi ja totesi, että suunnittelukilpailun yksityiskohtaista suunnittelua jatketaan esittelemällä en-
sin asukkaille Ramboll Finland Oy:n selvitys ja osallistamalla asukkaita jatkosuunnitteluun.
- Elinvoimajohtaja ja vt. kaavoituspäällikkö järjestivät yhdessä Ramboll Finland Oy:n kanssa
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asemanseudun kehittämistyöpajan, jossa alueen ja koko kaupungin asukkaille esiteltiin Rambollin
suunnitelma ja kerättiin siihen kommentteja ja uusia ideoita alueen kehittämiseksi. Tilaisuuteen osallistui 85
asukasta. Ramboll Finland kokosi ideat ja kehitysehdotukset raporttiin, jota hyödynnetään
jatkotoimenpiteissä.
- Oriveden Kotikoivu Oy valitsi ensimmäisten korjauskohteidensa joukkoon Laitamontien luhtitalot. Yhtiö
myös päätti myydä Laitamontien rivitalot. Mikäli ostajaa ei löydy, rivitalot tullaan purkamaan. Seuraavaksi
yhtiön hallitus tarkastelee Kenkätie 2–6 perusparannuksen vaihtoehtoja.
- Tampereen yliopiston arkkitehtuurin osaston 4. vuosikurssin asuntosuunnittelun opiskelijat tekivät
harjoitustyönään edellä mainittujen ra-porttien ja kohdekäyntien pohjalta Kenkätie 2–6 alueelle suunnitelmia
alueen viihtyvyyden ja asuntojen asumismukavuuden parantamiseksi. Suunnitelmia esiteltiin valtuuston
iltakoulussa 25.1.2022.
- Aseman pysäköintialue kunnostettiin MAL-sopimushankkeena ja valmistui marraskuussa 2022. Alueen
päällystys toteutetaan kesällä 2023.
-Aseman makasiinin käyttöturvallisuusarviointi käynnistettiin loppuvuonna 2022 ja raportti valmistui
tammikuussa 2023. Mahdollisista jatkotoimista ei toistaiseksi ole päätetty. Osa tilasta sopii sellaisenaan
käyttöön.
- Kaupunki on ostanut Asemantien varrelta entisen Kesoilin ja entisen Osuuskaupan kiinteistöt. Tiloja on
tarjottu vähittäiskaupan keskusliikkeille, sillä asemalle halutaan lopetetun K-kaupan tilalle uusi elintarvike-
liike. Neuvottelut ovat kesken.
-Asemantien kevyenliikenteen väylän suunnittelu etenee ja kohde on tarkoitus toteuttaa MAL-hankkeena.

Toimenpiteiden etenemistä seurataan osana elinvoimaohjelman seurantaa.

Kaupunginhallitus esittää, että valtuusto päättää:
1. merkitsee tiedoksi elinvoimajohtajan valmistelun asiassa ja
2. toteaa aloitteen valtuustoaloitteena loppuun käsitellyksi.

Kvalt 20.2.2023:

4.
23.8.2021
Vasemmiston
valtuustoryhmä

Valtuustoaloite sosiaali-
ja terveysjaoston
perustamisesta

Käsittely/toimenpiteet

Khall 13.9.2021:
Kaupunginhallitus toimittaa valtuustoaloitteen valtuuston ja hallituksen puheenjohtajille sekä johtoryhmälle
valmisteltavaksi siten, että valmistelu toimitetaan kaupunginhallitukselle 31.12.2021 mennessä.

Khall 13.2.2023 §:
Kuntien sosiaali- ja terveydenhuollon sekä pelastustoimen tehtävät siirtyvät vuoden 2023 alusta
hyvinvointialueiden tehtäväksi. Hyvinvointialueella on alueellinen itsehallinto ja sen ylintä päätösvaltaa
käyttää aluevaltuusto, jonka jäsenet valitaan aluevaaleilla. Pirkanmaan hyvinvointialue (Pirha) hoitaa mm.
seuraavat tehtävät: perusterveydenhuolto, erikoissairaanhoito, ensihoito, palo- ja pelastustoiminta,
mielenterveys- ja päihdepalvelut, sosiaalityö, vammaispalvelut, ikääntyneiden palvelut. Kunnat ja sairaan-
hoitopiirit eivät enää näistä palveluista vastaa. Kuntien ao. tehtäviä hoitanut henkilöstö siirtyi
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hyvinvointialueen palvelukseen. Hyvinvointialue-uudistuksen tavoitteena on järjestää kaikille
pirkanmaalaisille laadukkaita sote-palveluja yhdenvertaisesti. Lisäksi tavoitteena on kaventaa väestön
hyvinvointi- ja terveyseroja.

Hyvinvointialueen käynnistymisen myötä Oriveden kaupungilla ei ole aiemman Tampere-Orivesi sote-
yhteistoiminta-alueen mukaista palvelutilauksen valmistelu-, ohjaus- ja seurantatehtävää. Kunnilla ei
myöskään ole oikeutta tai tarvetta seurata hyvinvointialueen toimintaa ja taloutta alueen itsehallinnollisen
aseman vuoksi.

Hyvinvointialueuudistuksen jälkeen kuntien tehtäviin jäi hyvinvoinnin ja terveyden edistäminen.
Hyvinvointialue tekee yhteistyötä kuntien ja eri sidosryhmien mm. järjestöjen kanssa. Kuntien kanssa
tehtävä yhteistyö rakentuu kumppanuussopimuksen ja erilaisten yhdyspintojen kautta. Säännös
yhteistyöstä tulee hyvinvointialuelain 14 §:stä, jonka mukaan hyvinvointialueen ja sen alueen kuntien on
vähintään valtuustokausittain neuvoteltava tehtäviensä hoitamiseen liittyvästä yhteistyöstä, tavoitteista ja
työnjaosta.

Pirhan yhteistyörakenne-ehdotuksen mukaan Pirha, Pirkanmaan kunnat ja Pirkanmaan liitto ovat toistensa
strategisia kumppaneita ja kumppanuus rakentuu vahvaan luottamukseen sitoutumisineen yhdessä
tekemiseen. Näille kumppaneille luodaan useamman tason foorumit yhteistyötä varten. Yhteistyön foorumit
on kuvattu alla olevan kuvan avulla.
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Yhteistyön strategisen tason luo ylimmän johdon foorumi, joka koostuu kuntien, Pirhan ja maakuntaliiton
valtuustojen ja hallitusten puheenjohtajista sekä viranhaltijajohdosta. Foorumin tehtävänä on luoda tilan-
nekuva sekä seurata puitesopimuksessa sovittuja asioita. Yhdyspinta-palveluita johtaa Pirkanmaan
johtajakokous, joka johtaa yhdyspintoja ja yhteensovittaa palveluja. Lisäksi palveluiden yhteistyöryhmät
vastaavat palvelujen operatiivisesta toteutuksesta ja arkijohtamisesta tavoitteenaan yhteiset asiakas- ja
asukaspalvelut.

Lisäksi yhteistyötä tehdään tiiviisti kunnan eri työryhmissä ja verkostoissa sekä perhekeskuksissa, joissa
toimivat rinnakkain kunnan sekä hyvinvointialueen henkilöstö. Perhekeskustoiminnasta tehdään kuntien ja
hyvinvointialueen välinen yhteistyösopimus sekä vuosittainen toimintasuunnitelma, jossa kirjataan
tarkemmin mm. kunnan rooli ja resurssit. Perhe-keskustoimintaan tulee myös kuntien osoittaa riittävät
resurssit ja vastinparit sekä sitoutua paikalliseen, alueelliseen ja maakunnalliseen yhteistyöhön (mm.
ohjausryhmät, kehittämispäivät).

Laadittavassa yhteistyön puitesopimuksen esivalmistelussa hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen lisäksi
yhteisiksi strategisiksi keihään kärjiksi on nostettu työllistymisen tukeminen, kotouttamisen edistäminen,
yhteinen väestöennuste, tiedolla johtaminen, varautuminen ja valmiussuunnittelu, edunvalvonta ja
vaikuttaminen, TKI-yhteistyö sekä sivistys- ja sote-palveluiden tiivis yhteistyö.

Pirhan puolella yhdyspintatyöstä vastaavat yhdyspintapäälliköt, jotka toimivat linkkinä alueensa kuntien ja
hyvinvointialueen välillä. Aluejohtajien tehtävänä on vastata alueen kuntien kanssa asukasfoorumien
toteutuksesta ja asukkaiden yhteisestä osallistamisesta. Pirhan esityksen mukaan Orivesi kuuluu
alueeseen, jonka muita kuntia ovat Virrat, Ruovesi, Mänttä-Vilppula, Juupajoki, Tampere, Pirkkala,
Lempäälä, Vesilahti, Kangasala, Pälkäne ja Kuhmoinen.

Oriveden kaupungin organisaatiorakennetta ja sen toimivuutta hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen
näkökulmasta tarkastellaan parhaillaan. Tavoitteena on entistä enemmän nostaa hyte-työn panoarvoa ja
myös organisatorisesti vastata Pirhan yhdyspintatyön vaatimuksiin.

Kaupunginhallitus esittää, että valtuusto päättää:
1. antaa aloitteeseen selosteosan mukaisen vastineen.
2. todeta aloitteen loppuun käsitellyksi.

Kvalt 20.2.2023:

5.
25.10.2021
allekirjoittaneet
valtuutetut (13)

Valtuustoaloite
kylätoiminnan
kehittäminen alakoulujen
palveluverkkoratkaisun
seurauksena

Käsittely/toimenpiteet

Khall 15.11.2021 §:
Kaupunginhallitus toimittaa valtuustoaloitteen elinvoimapalveluille ja johtoryhmälle valmisteltavaksi siten,
että valmistelu toimitetaan kaupunginhallitukselle 31.3.2022 mennessä.

Khall 13.2.2023 §:
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Alakoulujen palveluverkkoratkaisun seurauksena tehtiin valtuustoaloite kylätoiminnan kehittämisestä
erityisesti murrosalueilla (Karpinlahti ja Hirsilä). Aloitteen tekijöiden huolena on kylien elinvoiman säilyminen
ja kehittäminen tilanteessa, jossa koulutoiminta siirretään pois kyliltä. Aloitteessa toivotaan, että kaupunki
selvittää yhdessä kylä- ja muiden yhdistysten kanssa mahdollisuuksia aktiivisen kylätoiminnan jatkuvuuden
turvaamiseksi.
Kylien elinvoimaisuuden säilyttäminen on Orivedelle tärkeä asia ja kylien halutaan henkivän innostavaa ja
positiivista energiaa. Maalle muuttaminen on selkeästi trendikästä ja etätyömahdollisuuksien lisääntymisen
myötä maalla asumisen unelma on aiempaa helpompi toteuttaa. Aktiivinen kyläyhdistys ja muut kylillä
innokkaasti toimivat yhdistykset ovat avainasemassa kylän maineen rakentamisessa.

Orivedellä on hyviä kokemuksia kylien kumppanuuspöydistä, joissa käsitellään kyläkohtaisia asioita ja
muita ajankohtaisia teemoja. Hirsilän ja Karpin-lahden kylätoiminnan säilyttäminen ja kehittäminen oli
teema, joka sopi mainiosti kumppanuuspöydän aiheeksi toki laajennettuna siten, että alustus palveli
kaupungin kaikkia kyliä. Kumppanuuspöydän aihe esiteltiin ajankohtaisissa aiheissa elinvoimajaostolle
31.8.2022. Kaikille kylille suunnattu Eloa kyliin! -teemainen kumppanuuspöytä pidettiin Hirsilän koululla
22.9.2022.

Kumppanuuspöydän ohjelma rakennettiin yhteistyössä kyläyhdistysten edustajien kanssa. Elinvoimajohtaja
järjesti tilaisuuteen alustajaksi Suomen Kylät ry:n kyläasiamies Jani Hanhijärven ja vertaistukea
tilaisuudessa tarjoilivat Kangasalan Raudanmaan kyläosuuskunnan edustajat. Osuuskunta on ostanut
vanhan Kautialan koulun ja aloittanut monipalvelukeskustoiminnan koululla keväällä 2021.
Yrityskoordinaattori kertoi matkailumarkkinoinnin mahdollisuuksista Doerz elämyskaupan palvelua
hyödyntäen. Tilaisuuden lopuksi Hirsilän seudun kylät ry:n edustajat kertoivat kyläyhdistyksen suun-
nitelmista ostaa koulurakennus ja järjestää tiloihin monipuolista toimintaa ja palveluja. Kyläyhdistys iloitsi
saamastaan Kantri ry:n avustuksesta, jota voidaan käyttää markkinointiin sekä toiminnan ja korjausten
suunnitteluun. Tilaisuudessa oli noin 60 osallistujaa ja tunnelma oli erittäin hyvä.

Oriveden kaupunki myi Hirsilän koulun Hirsilän seudun kylät ry:lle 20.12.2022 yhden euron kauppahinnalla.
Yhdistys on ryhtynyt aktiivisesti rakentamaan toimintaa kylätalonsa ympärille ja on mukana järjestämässä
Villasukkajuoksun SM -kisoja yhdessä Eräjärven kehittämisyhdistys ry:n kanssa. Kahden kylän yhdessä
koko kaupungin asukkaiden kanssa järjestämät kisat tuovat elämää kyliin ja kaupunkiin. Kaupunki toimii
Villasukka-juoksujen pääyhteistyökumppanina ja on siten tukemassa kylien toimintaa.

Karpinlahden koulu myytiin yksityiselle, eikä asia ole herättänyt keskustelua.

Alakoulujen palveluverkkoratkaisuun liittyen kylätoiminnan kehittämiseksi on tehty riittävästi toimenpiteitä,
joita voidaan jatkaa osana normaalia kylien kumppanuuspöytätoimintaa.

Kaupunginhallitus esittää, että valtuusto päättää:
1. antaa aloitteeseen selosteosan mukaisen vastineen.
2. todeta aloitteen loppuun käsitellyksi.

Kvalt 20.2.2023:
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6.
20.6.2022
Vasemmiston
valtuustoryhmä

Valtuustoaloite Oriveden
kaupungin
hakeutumiseksi mukaan
Unicefin
Lapsiystävällinen -
kuntamalliin

Käsittely/toimenpiteet

Khall 22.8.2022:
Kaupunginhallitus päätti toimittaa valtuustoaloitteen lasten ja nuorten lautakunnalle valmisteltavaksi siten,
että valmistelu toimitetaan kaupunginhallitukselle 30.11.2022 mennessä.

Lasten ja nuorten lautakunta käsittelee valtuustoaloitetta kokouksessaan 21.2.2023.

Valtuustoaloitteen käsittely on kesken.
7.
19.9.2022
Perussuomalaisten
valtuustoryhmä

Valtuustoaloite
maksuttoman ajokortin
antamisesta Oriveden
lukion ja ammattikoulun
opiskelijoille

Käsittely/toimenpiteet

Khall 10.10.2022:
Kaupunginhallitus päätti toimittaa valtuustoaloitteen lasten ja nuorten lautakunnalle valmisteltavaksi siten,
että valmistelu toimitetaan kaupunginhallitukselle 28.2.2023 mennessä.

Lasten ja nuorten lautakunta käsittelee valtuustoaloitetta kokouksessaan 21.2.2023.

Valtuustoaloitteen käsittely on kesken.


